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                                                                        З А П И С Н И К 
 

са 7. сједнице Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 08.10.2007. године, у времену од 9 до 10 часова 
 
 
Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије: Бранко Зрно, Шефик Џаферовић, 
Јозо Крижановић, Хазим Ранчић, Слободан Шараба, Адем Хускић, Мирко Околић и 
Душанка Мајкић.  
 
Одсуство са сједнице правдали су: Винко Зорић, Драго Калабић, Сулејман Тихић и Иво 
Миро Јовић. 
 
Сједници су присуствовали представници предлагача аката, као и гости: 

- Муниб Исаковић, Министарство безбједности БиХ; 
- Ермин Пешто, Министарство безбједности БиХ; 
- Кристијан Хаупт и Јасна Драгичевић из Мисије ОЕБС-а у БиХ; 
- Лејла Хаџихасановић из Штаба НАТО-а у Сарајеву; 
- Драгица Хинић, секретар Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ, и Јовица 

Катић, стручни сарадник. 
 
Сједници је предсједавао Бранко Зрно. 
 
За сједницу је предложен сљедећи 
                    ДНЕВНИ РЕД 
    

1. Верификовање Записника са 6. сједнице Заједничке комисије; 
2. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о полицијским 

службеницима Босне и Херцеговине (предлагач: Савјет министара БиХ); 
3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за 

истраге и заштиту (предлагач: Савјет министара БиХ); 
4. Текућа питања: 

a) Извјештај о посјети Парламенту и Министарству одбране Републике Аустрије; 
б)   Позив RACVIAC-a Заједничкој комисији за учешће на семинару о теми: 
      "Демократска контрола оружаних снага", од 29. до 31. 10. 2007. године; 
ц)   Позив Министарства одбране БиХ за учешће на семинару о Индивидуалном 
      партнерском акционом плану (ИПАП), од 15.10. до 17. 10. 2007. године 
д)   Разно. 
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Адем Хускић предложио је да се дневни ред, у тачки 4. допуни подтачком "д) Разно", како 
би презентовао одређена неријешених питања које би Заједничка комисија упутила 
надлежним институцијама БиХ ради давања одговора, те  сугерисао да се она разматрају на 
некој од наредних сједница Комисије.   
Мирко Околић истакао је да је у принципу против додавања нових тачака на сједницама, с 
обзиром да се не може припремити за адекватну и квалитетну расправу о њима. 
Након краће расправе наведни предлог Адема Хускића чланови Заједничке комисије су 
прихватили једногласно, те је у оквиру тачке 4. додата подтачка д). 
 
Ад. - 1. Верификовање Записника са 6. сједнице Заједничке комисије 
 
Записник са 6. сједнице чланови Заједничке комисије усвојили су једногласно, без 
примједаба.  
 
 
Ад. - 2.Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о 
            полицијским службеницима Босне и Херцеговине 
            (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Расправа о Предлогу закона - прва комисијска фаза 
Бранко Зрно дао је ријеч представнику предлагача Закона из Савјета министара БиХ да да 
уводне напомене. 
Муниб Исаковић, из Министарства безбједности БиХ, појаснио је да су се овим измјенама и 
допунама Закона жељеле отклонити одређене нејасноће, недоречености и сметње у 
ефикасној примјени одредаба овог закона. С тим у вези, одредбом члана 1. Закона о 
измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ, код набрајања средстава 
присиле додати су и "службени пси". 
Одредбом члана 2. извршена је измјена члана 33. Закона, који се односи на обраду личних 
података, а додати су нови чланови којима се детаљније, односно прецизније регулишу 
питања као што су: обрада личних података у полицијске сврхе, коришћење личних 
података, права носиоца података, обрада личних података умрлих, те објављивање личних 
података. 
Одредбом члана 3. појашњена је и прецизирана одредба која се односи на начин попуњавања 
упражњених радних мјеста полицијских службеника у чину млађег инспектора, са намјером 
да се учини оперативнијим начин попуњавања упражњених радних мјеста за чин млађег 
инспектора. 
Измјенама чланова 48. и 63. Закона предвиђено је именовање Комисије за избор и обављање 
пробног рада, ради стварања услова за ефикасан рад за спровођење избора кандидата за 
полицијске службенике. 
Нагласио је, такође, да су у вези са наведеним измјенама и допунама Закона обављене 
консултације са овлашћеним представницима полицијских агенција, те је обављено 
усаглашавање и са представницима међународних организација које надзиру рад и пружају 
стручну помоћ полицијском агенцијама у БиХ (ОХР, ЕУПМ), као и стручним институцијама 
БиХ из одређених области. 
Драгица Хинић истакла је да је непосредно прије ове сједнице достављено мишљење 
Дирекције за европске интеграције о усаглашености Предлога закона са законодавством ЕУ. 
Слободана Шарабу занимало је питање предсједавања Комисијом за избор из члана 48. 
предлога закона. Муниб Исаковић одговорио је да том комисијом предсједава члан са 
највишим полицијском чином, а полицијски орган има право да ангажује полицијске 
службенике са најдужим искуством да учествују у раду Комисије за избор. 
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Резулатати одлучивања 
По окончаној расправи чланови Комисије једногласно су усвојили принципе Предлога 
закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима, те мишљење упутили у 
даљу парламентарну процедуру. 
 
Ад. - 3. Разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о Државној  
             агенцији за истраге и заштиту (предлагач: Савјет министара БиХ) 
 
Расправа о Предлогу закона - прва комисијска фаза 
Бранко Зрно напоменуо је да се Комисија на овој сједници изјашњава о принципима 
Предлога закона, те замолио предлагача да да уводне напомене. 
 
Ермин Пешто појаснио је да је овим законом предвиђено да се у оквиру надлежности 
СИПА-е нађе организациона јединица за сарадњу на различитим нивоима са међународним 
полицијским институцијама, као што су  ИНТЕРПОЛ, ЕУРОПОЛ и СЕЦИ, што представља 
европску праксу. До сада је та јединица егзистирала у оквиру ИНТЕРПОЛ-а. Усвајањем овог 
закона, запослени, имовина, укључујући и обавезе те средства рада Канцеларије за сарадњу 
са ИНТЕРПОЛ-ом постаће запослени, имовина и средства рада СИПА-е.Друго питање које 
се рјешава овим предлогом закона је рјешавања статуса појединих државних службеника и 
запосленка у СИПА-и. Наиме, због специфичности послова које обављају одређени државни 
службеници, а који су непосредно везани за послове које обављају полицијски службеници, 
указала се потреба да се радноправни статус одређеног броја државних службеника и 
запосленика уреди на другачији начин од онога како то предвиђа Закон о државној служби 
БиХ и Закон о раду у институцијама БиХ. Предвиђено је да се Правилником о унутрашњој 
организацији СИПА-е утврди која су то радна мјеста, те да директор СИПА-е посебном 
одлуком утврди износ додатне новчане накнаде која би се додјељивала тим државним 
службеницима, односно запосленицима. Исто тако, предлаже се да убудуће јавни конкурс за 
пријем државних службеника спроводи СИПА умјесто Агенције за државну службу БиХ 
(АДС), те да директор именује комисију за спровођење јавног конкурса, коју би чинила три 
државна службеника из СИПА-е и два из АДС-а. Овако би се процедура спровођења јавног 
конкурса завршавала на бржи и ефикаснији начин, а директор СИПА-е имао већи увид у 
поступак спровођења конкурса и могућност избора најстручнијих кадрова. Треће питање 
односи се на усклађивање одредаба у вези са именовањем директора и замјеника СИПА-е са 
одредбама Закона о полицијским службеницима, тако што би убудуће директор СИПА-е 
распоређивао помоћника директора Криминалистичко-истражног одјељења и помоћника 
директора за унутрашњу контролу, умјесто Савјета министара, како је то до сада било 
прописано. Четврто питање је питање "специјалне касе". Предложено је да се средства 
посебне намјене која се користе у раду СИПА-е могу користити на начин како то пропише 
директор, а у  складу са постојећим прописима о јавним расходима.  
Драгица Хинић истакла је да је и о овом предлогу закона, непосредно прије ове сједнице, 
достављено мишљење Дирекције за европске интеграције о усаглашености Предлога закона 
са законодавством ЕУ. 
Адем Хускић истакао је да су чланови Заједничке комисије били у посјети Граничној 
полицији БиХ, те да су том приликом информисани да сви квалитетни кадрови прелазе из 
Граничне полиције у СИПА-у због већих плата, а сад имамо ситуацију да се запослени из 
СИПА-е жале да нису добро плаћени. Изразио је бојазан да би се ова комисија ускоро могла 
сусрести са још радикалнијим захтјевима. 
Хазим Ранчић истакао је да му се не свиђа иницијатива да се некоме у државној 
институцији дају ад хок додатна овлашћења за давање, нпр.,  30 % додатка на плаћу и сл., а 
некоме не дају. У вези са специјалном касом, сматра да би прије усвајања овог закона 
требало разјаснити питање интерне и екстерне контроле трошења тих средстава. 
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Бранко Зрно је, закључујући расправу, рекао да ће сва ова питања бити вјероватно 
ријешена доношењем Закона о платама у институцијама БиХ, те позвао посланике да се 
изјасне о принципима Закона. 
 
Резултати одлучивања 
Након расправе, чланови Комисије једногласно су усвојили принципе Предлога закона о 
измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту, те мишљење 
упутили у даљу парламентарну процедуру. 
 
Ад. - 4. Текућа питања 

 
a) Извјештај о посјети Парламенту и Министарству одбране Републике 

Аустрије 
 
Извјештај о посјети Парламенту и Министарству одбране Републике Аустрије усвојен је 
једногласно. 
 

б) Позив RACVIAC-a Заједничкој комисији за учешће на семинару о теми: 
"Демократска контрола оружаних снага", од 29. до 31. 10. 2007. године 
 

Секретар Комисије Драгица Хинић упознала је посланике да је дошао позив RACVIAC-a и 
Министарства одбране БиХ за учешће једног представника Заједничке комисији на семинару 
о теми: "Демократска контрола оружаних снага", који се одржава од 29. до 31. 10. 2007. 
године у Загребу-Ракитје.  
Заједничка комисија једногласно је одлучила да колегијумима домова предложи да Винко 
Зорић присуствује овом семинару. 

 
ц) Позив Министарства одбране БиХ за учешће на семинару о теми: 
    Индивидуални партнерски акциони план (ИПАП), од 15.10. до 17. 10.  
    2007. године 
 

Секретар Комисије Драгица Хинић упознала је посланике са позивом Министарства одбране 
БиХ за учешће на семинару о теми: „Индивидуални партнерски акциони план (ИПАП), који 
се одржава од 15. до 17. 10. 2007. године у Сарајеву. 
Заједничка комисија донијела је одлуку да овом семинару присуствују Душанка Мајкић и 
Жељко Грубешић. 
 

д) Разно 
 
Адем Хускић предложио је да се од одређених институција из области одбране безбједности 
затраже информације о стању у овим областима о појединим питањима и обавезама које су, у 
складу са законским прописима, требало да већ буду извршене. Након добијања тражених 
одговора и информација, Заједничка комисија би на својим наредним сједницама расправила 
наведена питања и предузела даље кораке из своје надлежности. О наведеном захтјеву за 
достављање одговора требало би информисати и колегијуме домова ПСБиХ. Поставио је 
сљедећа питања: 

1. Зашто још увијек није окончана процедура по Одлуци утврђивању кандидата на 
генералске позиције, с обзиром да је ова одлука била предмет расправе на сједници 
Заједничке комисије 29.5.2007. године, а потом скинута са дневног реда 10. сједнице  
Представничког дома, одржане  13.06.2007. године због непостојања одобрења 
НАТО-а. На основу којег прописа лица на генералским позицијама тренутно раде као 
в.д.генерали; 
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2. Зашто још увијек није потписан Протокол УН-а о ватреном оружју, а  налази се 

тренутно на чекању код Министарства безбједности БиХ; 
3. Зашто још увијек није завршен процес преноса покретне и непокретне имовине у 

области одбране; 
4. У којој фази је процес израде Закона о малом оружју, с обзиром на раније дате 

информације радне групе за његову израду на семинару о овом питању који је одржан 
ове године у Мостару; 

5. С обзиром на честе медијске спекулације, потребно је доставити тачну информацију о 
евентуалној продаји оружја Ираку, односно да ли је то оружје продато тамо гдје није 
смјело бити продато. 

 
Драгица Хинић предложила је да се додају још два питања: 
 

1. Зашто још увијек није достављен Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага 
БиХ, полицијских службеника, државних службеника и осталих запосленика у 
операцијама подршке миру за период од 01.03.2007. године па надаље, са предлогом 
одлуке о оправданости и нивоу учешћа у наведеним операцијама за наредну годину 
(чл.16. и 17. наведеног закона)? 

2. Зашто министар одбране БиХ не доставља мјесечне извјештаје о транзицији, иако је 
на обавезан, у складу са чланом 61.(2) Закона о одбрани БиХ? 

 
 
Након краће расправе, чланови Заједничке комисије једногласно су прихватили наведене 
предлоге. 

 
 
. 
 
 
         Записник сачинила                                                                     Предсједавајући 
           Драгица Хинић                                                                    Заједничке комисије 
                                                                                                                 Бранко Зрно 
 
 


